

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 575b08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Situation in Georgia

Statement by Carl Bildt, Chairman of the Committee of Ministers of the Council of Europe

Strasbourg, 09.08.2008 - "I urge the Russian Federation, Georgia and the separatist South Ossetian and Abkhaz administrations to immediately enter into a cease-fire, in order to stop hostilities. I call upon the parties to agree to direct talks and to cooperate in international efforts in order to achieve a cease-fire. The suffering of the civilian population must be put to an immediate end.

The use of violence contradicts the principles of the Council of Europe and violates commitments to peaceful settlement of conflicts, which are fundamental for achieving the aims of the organisation.

The territorial integrity and sovereignty of Georgia must be respected, and all actors on the ground have an obligation to respect the principles of distinction and proportionality, as laid down by international law.

I deeply deplore the military action taken by the Russian Federation towards Georgia. The reasons cited by the Russian authorities do not justify military action in the territory of Georgia, regardless of whether the action is taken in the province of South Ossetia or in other parts of Georgia.

I sincerely regret the loss of lives among the civilian population as well as members of the Joint Peace-keeping Force."

Situation en Géorgie

Déclaration par Carl Bildt, Président du Comité des Ministres du Conseil de l'Europe

Strasbourg, 09.08.2008 - « J'exhorte la Fédération de Russie, la Géorgie et les administrations séparatistes d'Ossétie du Sud et d'Abkhazie à instaurer un cessez-le-feu immédiat, afin de mettre fin aux hostilités. J'appelle les parties à s'entendre sur des pourparlers directs et à coopérer aux efforts menés au niveau international pour parvenir à un cessez-le-feu. Les souffrances endurées par la population civile doivent prendre fin immédiatement.

Le recours à la violence va à l'encontre des principes du Conseil de l'Europe et viole les engagements de règlement pacifique des conflits, qui sont fondamentaux pour atteindre les objectifs de l'Organisation.

L'intégrité territoriale et la souveraineté de la Géorgie doivent être respectées et tous les acteurs sur le terrain ont l'obligation de respecter les principes de distinction et de proportionnalité, établis en droit international.

Je déplore profondément l'opération militaire menée par la Fédération de Russie contre la Géorgie. Les raisons avancées par les autorités russes ne justifient pas une opération militaire sur le territoire de Géorgie, que ce soit dans la province d'Ossétie du Sud ou dans d'autres parties de la Géorgie.

Je regrette sincèrement les pertes de vies humaines parmi la population civile et au sein de la Force jointe de maintien de la paix. »

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.